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Datum  11 januari 2010 
Betreft Kamervragen 
 
 
 
Geachte voorzitter, 
 
Hierbij zend ik u de antwoorden op de vragen van de Kamerleden Schermers en 
Koppejan (CDA) over het dottercentrum in Terneuzen (2009Z24730). 
 
Hoogachtend, 
de Minister van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport, 
 
 
 
 
dr. A. Klink 
 
 



 
 

Antwoorden op kamervragen van de Kamerleden Schermers en Koppejan over het 
dottercentrum in Terneuzen. 
(2009Z24730) 
 
 
1 
Kent u het bericht “Brandbrief naar minister Klink” over het niet van de grond 
komen van het dottercentrum in Terneuzen vanwege gebrekkige samenwerking, 
ondanks de verleende vergunning? 1) 
 
1 
Ja. 
 
2 
Is het waar dat de vergunning in Terneuzen is afgegeven op voorwaarde van 
samenwerking? Zo ja, wat is de reden daarvoor geweest? Wat is de consequentie 
voor Terneuzen er als niet aan deze voorwaarde van samenwerking voldaan kan 
worden? 
 
2 
ZorgSaam Zeeuws-Vlaanderen in Terneuzen heeft inderdaad een vergunning 
gekregen voor het verrichten van PCI's onder de voorwaarde dat er onder andere 
een samenwerkingsovereenkomst zou worden gesloten met het huidige Admiraal 
de Ruyter Ziekenhuis i.o. te Goes. Aan centra die willen starten met PCI's wordt 
onder andere de eis gesteld dat zij aan de volumecriteria moeten kunnen voldoen: 
300 PCI's binnen 3 jaar, en 600 binnen 5 jaar. Gemiddeld moet er per PCI-
centrum een verzorgingsgebied zijn van zo’n 600.000 mensen (richtlijn 
Nederlandse Vereniging voor Cardiologie). Het verzorgingsgebied van Zeeuws-
Vlaanderen is veel kleiner. Zonder samenwerking met andere 
verzorgingsgebieden, zal niet aan de volume-eis kunnen worden voldaan.   
De bedoeling van de voorwaarde aan de vergunning voor ZorgSaam was dat in 
ieder geval alle Zeeuwse patiënten in Goes zouden worden behandeld voor PCI's.  
 
ZorgSaam had hiertegen bezwaar aangetekend aangezien het Admiraal de Ruyter 
Ziekenhuis i.o. zelfstandig PCI's wil verrichten en niet voornemens was om te 
gaan samenwerken met ZorgSaam. De vergunning aan ZorgSaam is inmiddels 
aangepast in die zin, dat het ziekenhuis ook op andere wijze mag aantonen hoe 
het minimum aantal verrichtingen gehaald zal worden. 
 
3 
Hoe is het verder ontwikkelen van een dottercentrum in Goes te zien in het licht 
van de recente besluitvorming rondom dottercentra in Nederland, en een 
voorlopige 'stop' op vergunningaanvragen voor nieuwe dottercentra?  
 
3 
De stop op vergunningverleningen voor nieuwe dottercentra kan alleen worden 
gerealiseerd door aanpassing van het Planningsbesluit bijzondere interventies aan 
het hart 2008. Dit is inmiddels gebeurd door middel van het Planningsbesluit 
PCI's, ICD's en THI's (Stcrt. 4 december 2009, nr. 18730), in werking getreden 
per 6 december 2009. Echter, zoals ik u heb geïnformeerd tijdens het AO van 9 
september 2009 en in mijn brief van 12 oktober 2009 (CZ-CB-U-2926557), 
worden vergunningaanvragen die zijn ingediend op het moment dat het oude 
Planningsbesluit nog rechtsgeldig is, getoetst aan dit Planningbesluit. De aanvraag 
van het Admiraal de Ruyter Ziekenhuis i.o. dateert van 27 augustus 2009 en dient 
dus te worden getoetst aan het oude Planningsbesluit.  

 



 

  
4 
Deelt u de mening dat het voor de kwaliteit van de zorg het beste zou zijn als er 
in Zeeland één centrum voor de dotterinterventies zou komen, vanwege het kleine 
adherentiegebied? Zo ja, welke stappen onderneemt u daartoe? 
 
4 
Ik ben van mening dat er in deze situatie een evenwicht moet zijn tussen de 
toegankelijkheid van de zorg en de concentratie die nodig is voor de kwaliteit van 
zorg. Het Planningsbesluit bijzondere interventies aan het hart 2008, dat van 
toepassing is op de vergunningaanvraag van het Admiraal de Ruyter Ziekenhuis 
i.o., en de richtlijnen van de beroepsgroep geven het kader waaraan 
vergunningaanvragen getoetst moeten worden om dit evenwicht te bereiken.  
Hierbij dient rekening te worden gehouden met het feit dat reeds een vergunning 
is verleend aan ZorgSaam. De uitkomst van een dergelijke toets kan inderdaad 
zijn dat er geen vergunningen voor PCI's in Zeeland meer worden verleend. 
Ik heb over de vergunningaanvraag van het Admiraal de Ruyter Ziekenhuis i.o.  
advies gevraagd aan de IGZ en verwacht dit binnen enkele weken te ontvangen. 
Hierna zal ik een besluit nemen.  
 
 
1) BN/De Stem, 14 december 2009 
 
 
 
 


